

## The Managing Editors

### Article Editorial

Intervention. European Journal of Economics and Economic Policies

#### **Provided in Cooperation with:**

Edward Elgar Publishing

*Suggested Citation:* The Managing Editors (2009) : Editorial, Intervention. European Journal of Economics and Economic Policies, ISSN 2195-3376, Metropolis-Verlag, Marburg, Vol. 06, Iss. 1, pp. 3-4,  
<https://doi.org/10.4337/ejeep.2009.01.00>

This Version is available at:

<https://hdl.handle.net/10419/277144>

#### **Standard-Nutzungsbedingungen:**

Die Dokumente auf EconStor dürfen zu eigenen wissenschaftlichen Zwecken und zum Privatgebrauch gespeichert und kopiert werden.

Sie dürfen die Dokumente nicht für öffentliche oder kommerzielle Zwecke vervielfältigen, öffentlich ausstellen, öffentlich zugänglich machen, vertreiben oder anderweitig nutzen.

Sofern die Verfasser die Dokumente unter Open-Content-Lizenzen (insbesondere CC-Lizenzen) zur Verfügung gestellt haben sollten, gelten abweichend von diesen Nutzungsbedingungen die in der dort genannten Lizenz gewährten Nutzungsrechte.

#### **Terms of use:**

*Documents in EconStor may be saved and copied for your personal and scholarly purposes.*

*You are not to copy documents for public or commercial purposes, to exhibit the documents publicly, to make them publicly available on the internet, or to distribute or otherwise use the documents in public.*

*If the documents have been made available under an Open Content Licence (especially Creative Commons Licences), you may exercise further usage rights as specified in the indicated licence.*



<https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/>

**Vol. 6 (2009), Number 1 | Jg. 6 (2009), Heft 1**

Editorial ..... 3

**Forum**

Interview with Charles A.E. Goodhart..... 5

Gerd Grözinger:

Achtung Lebensgefahr! Indirekte Effekte regionaler Arbeitslosigkeit auf  
Lebensweise und -qualität ..... 12

**Special Forum on »Global imbalances«**

Sebastian Dullien:

Divergences in EMU: Scope of the problem and policy options ..... 24

Dorothee Bohle:

East European capitalism – What went wrong?..... 32

Hansjörg Herr:

Global imbalances and the Chinese balance of payments ..... 44

Dimitri B. Papadimitriou:

Global imbalances: Strategic prospects for the US and the world ..... 53

**Articles | Artikel**

**Special Issue on »Inflation targeting: Is there a credible alternative?«**

Editorial to the Special Issue..... 61

Angel Asensio, Mark Hayes: The Post Keynesian alternative to inflation targeting. . . . .	65
Malcolm Sawyer: Interest rates and inflation: What are the links? . . . . .	81
Geoff Tily: The <i>General Theory</i> and monetary policy: Investment <i>versus</i> inflation . . . . .	97
<b>Book Reviews   Rezensionen</b>	
Ronald Schettkat, Jochem Langkau (Hg.): Aufschwung für Deutschland. Plädoyer international renommierter Ökonomen für eine bessere Wirtschaftspolitik (Achim Truger) . . . . .	119
Alessandro Roncaglia, Paolo Sylos Labini: Geschichte des ökonomischen Denkens. Eine kurze Einführung (Hagen Krämer) . . . . .	121
Luigi L. Pasinetti: Keynes and the Cambridge Keynesians. A ›Revolution in Economics‹ to be Accomplished (Eckhard Hein) . . . . .	123
Alessandro Vercelli: Methodological Foundations of Macroeconomics: Keynes and Lucas (John E. King) . . . . .	124
John T. Harvey, Robert F. Garnett (eds.): Future Directions for Heterodox Economics (Wolfram Elsner) . . . . .	127
Sergio Rossi: Money and Payments in Theory and Practice (Eckhard Hein) . . . . .	130
Steven Mark Cohn: Reintroducing Macroeconomics: A critical Approach (Bernd Berghuber) . . . . .	132

## Editorial

The present issue puts a special focus on two topics. There is a first special focus with four contributions on »Global imbalances« in the Forum section. Sebastian Dullien's contribution is concerned with divergences in the Euro area, whereas Dorothee Bohle analyses the economic problems of Eastern European Economies, comparing Hungary and Latvia. Hansjörg Herr writes about the export-led Chinese growth strategy, the resulting current account surplus and the consequences for global economic imbalances. The last contribution in the Forum section, by Dimitri B. Papadimitriou, focuses on the US as the most important country with a current account deficit and the strategic perspectives of correcting global economic imbalances.

The second special focus in this issue is comprised of three contributions in the section Articles, dealing with monetary policy, more precisely with the topic »Inflation targeting: Is there a credible alternative?«. This special issue has been edited by three guest editors: Giuseppe Fontana (University of Leeds, UK, and University of Sannio, Italy), Mark Hayes (University of Cambridge, UK) and Jonathan Perraton (University of Sheffield, UK). In the first article, Angel Asensio and Mark Hayes try to design a Post Keynesian alternative to inflation targeting. Malcom Sawyer studies the linkages between interest rates and inflation. Finally, the article by Geoff Tily deals with an interpretation of Keynes's »General Theory« and the links between investment and inflation therein. The contributions to this special issue were presented at the Spring Seminar of the Post Keynesian Economics Study Group (PKSG) held at Balliol College in Oxford (UK) in April 2008. We would like to thank Giuseppe Fontana, Mark Hayes and Jonathan Perraton for editing the special issue in the Articles section.

## Editorial

Das vorliegende Heft wird von zwei Schwerpunkten geprägt. Im Forumsteil steht dabei in vier Beiträgen das angesichts von Finanzmarktkrise und globaler Rezession besonders aktuelle Thema »Globale ökonomische Ungleichgewichte« im Vordergrund. Sebastian Dullien widmet sich in seinem Beitrag den Divergenzen innerhalb der Europäischen Währungsunion, während Dorothee Bohle die Probleme der osteuropäischen Volkswirtschaften an den Beispielen Ungarn und Lettland analysiert. Hansjörg Herr geht auf die chinesische exportgetriebene Wachstumsstrategie, den resultierenden Leistungsbilanzüberschuss und die Konsequenzen für die globalen Ungleichgewichte ein. Der Beitrag von Dimitri B. Papadimitriou schließlich widmet sich dem gemessen an der Leistungsbilanz bedeutendsten Defizitland, den USA, und den mittelfristigen Aussichten einer Korrektur der globalen Ungleichgewichte.

Der zweite Schwerpunkt findet sich im Artikelteil zum geldpolitischen Thema »Inflation Targeting und mögliche Alternativen«, der diesmal von drei Gastherausgebern, Giuseppe Fontana (University of Leeds, Vereinigtes Königreich, und University of Sannio, Italien), Mark Hayes (University of Cambridge, Vereinigtes Königreich) und Jonathan Perraton (University of Sheffield, Vereinigtes Königreich), verantwortet wird. Angel Asensio und Mark Hayes skizzieren eine mögliche postkeynesianische Alternative zum *Inflation Targeting*. Malcom Sawyer stellt in seinem Beitrag die Frage nach dem Zusammenhang von Zinssätzen und Inflation. Im dritten und letzten Beitrag des Schwerpunkts widmet sich Geoff Tily der Interpretation von Keynes' »General Theory« hinsichtlich des Zusammenhangs zwischen Investitionen und Inflationsentwicklung. Die

We would like to thank as well Christoph Sauer, one of the founding members of the journal who left the group of editors, for the good cooperation over the past years.

*The Managing Editors*

Beiträge gehen auf Papiere zurück, die auf einer Tagung der Post Keynesian Economics Study Group (PKSG) am Balliol College in Oxford, Vereinigtes Königreich, im April 2008 präsentiert wurden. Wir bedanken uns sehr herzlich bei Giuseppe Fontana, Mark Hayes und Jonathan Perraton für die Herausgabe des Schwerpunktes im Artikelteil.

Gleichfalls bedanken möchten wir uns bei Christoph Sauer, der die Zeitschrift mitgegründet hat und mit diesem Heft die Redaktion leider verlässt, für die langjährige gute Zusammenarbeit.

*Die Redaktion*